

Item No. 3



**Proclamation
Francophonie Month
March 2023**

WHEREAS this March 20, 2023, marks the 53rd anniversary of the International Organization of La Francophonie, of which Canada is one of the founding members; and

WHEREAS bilingualism constitutes a fundamental Canadian value and is celebrated in all of the provinces and territories of Canada; and

WHEREAS Acadians constitute the first permanent settlement from France in Canada, and now reside in all of the provinces and territories of Canada; and

WHEREAS a strong francophone presence has existed for centuries in Halifax Regional Municipality, from the early French settlers along the coasts of North America, the Acadians that have persevered through historical challenges, to today's francophone immigrant population from around the world; and

WHEREAS French speakers have played a valuable role in contributing to the cultural, social and economic development of our community in Halifax Regional Municipality; and

WHEREAS the Halifax Regional Municipality values its strong historical, cultural and economic ties with the francophone world and is committed to building long lasting constructive relationships with the local Acadian and Francophone community.

THEREFORE BE IT RESOLVED that, I, Mayor Mike Savage, on behalf of the Halifax Regional Council, do hereby proclaim March, 2023, as **Francophonie Month** in the Halifax Regional Municipality.

Dated at Halifax, Nova Scotia
this 1st day of March, 2023

Mike Savage
Mayor





Proclamation Mois de la Francophonie Mars 2023

Que le 20 mars 2023 marque le cinquante-troisième anniversaire de l'Organisation internationale de la Francophonie, dont le Canada est l'un des membres fondateurs; et

Que le bilinguisme constitue une des valeurs fondamentales du Canada, et qu'il est célébré dans tous les provinces et territoires canadiens; et

Que les Acadiens constituent la première colonie de France à s'établir de façon permanente au Canada; et qu'ils se retrouvent maintenant dans tous les provinces et territoires canadiens; et

Qu'il existe à la Municipalité régionale d'Halifax une présence francophone importante depuis des siècles, des premiers colons français installés le long des côtes de l'Amérique du Nord, à la population d'immigrants francophones d'aujourd'hui venant du monde entier, en passant par les Acadiens qui se persévérent malgré tous les défis historiques; et

Que les francophones apportent d'importantes contributions au développement culturel, social et économique de notre communauté à la Municipalité régionale d'Halifax; et

Que la Municipalité régionale d'Halifax apprécie ses liens historiques, culturels et économiques solides avec le monde francophone et qu'elle s'engage à établir des relations constructives et durables avec la communauté acadienne et francophone locale.

C'est pourquoi il est résolu que, moi, maire Mike Savage, au nom du Conseil régional d'Halifax, proclame par la présente le mois de mars 2023 comme mois de la Francophonie dans la municipalité régionale d'Halifax.

Daté à Halifax, en Nouvelle-Écosse,
ce 1^{er} jour de mars 2023

